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братко лучано, обител „света софия“ вече е 
инсталирана, а първите български младежи 
„дьо Моле“ – факт. това, до голяма степен, стана 
благодарение на теб. какво видя в очите на тези деца?
Съзрях надеждата, желанието да живеят в един по-до-

бър свят. Те осъзнават, че когато споделят мислите, идеите 
и проектите си с други хора, може да получат подкрепа, с 
чиято помощ да сбъднат мечтите си. Те са млади, но са дос-
татъчно зрели, за да разбират, че не трябва да се изправяме 
пред трудностите на живота сами, заедно ще бъдем по-ус-
пешни. 

бр. лучанО крители: 
Младежите „дьО МОле“ са не саМО 
бъдещетО на Ордена, те са бъдещетО 
на нацията ви

Млади са, но са достатъчно зрели, 
за да разберат, че заедно ще бъдат 

по-успешни
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днес ти записа с големи букви името си в 
историята на младежкия орден на българия. какво 
усещане ти носи това?
Това не е първата обител в Европа, която инсталирам. 

Въпреки това, инсталирането на всяка една обител ми носи 
невероятна и неповторима радост. Тази радост идва от усе-
щането, че даваш възможност на много младежи от различ-
ни раси, религии, обществени прослойки да се почувстват 
едно цяло, обединени в едно уникално рицарско братство. 
Самата мисъл, че съм допринесъл за всичко това ме изпълва 
не само с огромна радост, но и с надежда за бъдещето. 

сигурно има наши братя, бащи на младежи във 
възраст, подходяща за „дьо Моле“, които се 
колебаят дали да насочат децата си към ордена или 
не. какво би казал на тези хора?
Това е лесен въпрос, чиито отговор е еднозначен и кра-

тък. Този Орден е роден през далечната 1919 г. и до днес е 
помогнал на милиони млади хора по целия свят да форми-
рат характер, базиран на 7-те му принципа. Сега нека видим 
кои са те: синовна любов, уважение към всички живи съще-
ства, учтивост, приятелство, лоялност, правда и патриоти-
зъм. Черти на характера, базирани на тези принципи, не са 
ли тези черти на характера, които всеки родител би искал да 
има детето му? Не искат ли родителите да възпитат децата 
си в този дух? Ако е така, защо да не използват ордена, като 
подкрепа за постигането на тази цел? Това ще направи една 
родителска задача по-лесно изпълнима. От друга страна, 
ще се повиши значително вероятността младежът да стане 
осъзнат, мислещ и уважаван човек. Човек, който е трудолю-
бив, силен, позитивен. Мъж, който живее живота си така, че 

да прави света едно по-добро място за живеене. Мъж, който 
подобрява не само собствения си живот, живота на семей-
ството си, но подобрява и живота на обществото, като цяло. 

Много братя имат само дъщери. какво в ордена 
действа магнетично за момичетата? какво намират 
те там, какво ги кара да се връщат? Момичетата не 
носят мечове и не се увличат по рицарството …
Трябва да се отбележи, че Орденът „Дьо Моле“ е строго 

мъжки, но един от ангажиментите на младежите „Дьо Моле 
е уважението към жените. Уважението към жените във всяко 
значение и смисъл на тази фраза и в допълнение, към всяка 
жена!

Момичетата могат да бъдат част от „Дьо Моле“ в ролята 
на „любима“. Те следват 7-те принципа на „Дьо Моле“ и по-
магат на момчетата при организирането и реализацията на 
проекти, пътувания, конференции и др.

Това е една от формите, чрез които уважението към же-
ните се проявява на практика. Тази съвместна дейност и ра-
бота на младите хора е добра основа за изграждане на хар-
монични отношения между двата пола на човешката раса. 

В заключение ще отбележа, че момичетата винаги са 
придружавани от възрастни доброволци, майки или сестри.

Можеш ли да направиш паралел между младежите 
„дьо Моле“ в българия и тези в италия? кое е 
общото, кое различното? 
Извън различията, произтичащи от спецификата на кул-

турата и езика, не намирам разлика между децата от различ-
ните народи. 

Днешните млади хора по целия свят имат умението да 

Великият майстор на 
ОВЛБ брат Николай 
Божилов и Великият 
майстор на Големата 

ложа на Северна 
Македония брат 

Мриан Бояджиев 
размениха думи на 

взаимна симпатия и 
приятелство между 

двете ложи. НУ 
брат Мариан изрази 
силното си желание 

да бъде инсталирана 
Обител на „Дьо 

Моле“ и в Северна 
Македония
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намират бързо общ език помежду си, общуват лесно. Младе-
жите, които влязат в ордена ще намерят в него много млади 
хора, като тях. Със същите идеи, същите стремежи, изпра-
вени пред същите трудности. Орденът е като едно голямо 
семейство, в което всеки има своята роля и всеки е свързан 
с другия. 

Впрочем, така би трябвало да бъде във всяко едно циви-
лизовано и трудолюбиво общество. 

орденът е школа по лидерство за младите хора. 
Можеш ли да дадеш пример за член на „дьо Моле“, 
когото братята в българия познават, защото е 
лидер, добил международна популярност?
Има редица известни личности, които са направили пър-

вите си стъпки под знака на „Дьо Моле“. Сред тях, само за 
да назовем няколко, са дизайнерът и режисьор Уолт Дисни, 
актьорът Джон Уейн, астронавтите Франк Борман и Ванс Д. 
Бранд, носителят на Нобелова награда за литература Джон 
Стайнбек, бившия американски президент Бил Клинтън.

Известните хора не са най-важната атестация за ордена. 
Хилядите хора, които не са известни, но са направили мно-
го, за да бъде днешният свят по-добър са по-важни. Техният 
принос към човечеството е несъизмеримо по-голям.

животът ти е свързан с „дьо Моле“ много години. 
какви изводи правиш на базата на това, което си 
видял за това време?
Приключението ми в Дьо Моле започна преди 24 годи-

ни, когато синът ми Кристиан стана един от съоснователите 
на първата Обител в Рим. Това се случи през декември 1996 
г. През 1997 г. станах Съветник на италианската Обител. Ра-

ботата ми като такъв ми помогна да осъзная колко е хубаво 
и важно младите хора да станат част от тази международна 
организация.

За времето от тогава до сега се запознах с около 900 мла-
дежи от италианската юрисдикция. 

За да разбере човек колко е важен този орден, трябва да 
присъства на „Сесията“. Тя се провежда през юни, всеки път 
в различен щат на САЩ. На този Международен конгрес се 
събират хиляди и хиляди млади хора от всички юрисдикции 
по света. Ако присъствате, може да видите и разберете всич-
ко за значението на ордена. 

в качеството ти на съветник, мисля че следващата 
стъпка, след случилото се днес, трябва да е 
създаването на нова обител, някъде в страната. ти 
споделяш ли мнението ми?
Абсолютно да!
Приканвам всички братя да се огледат около себе си и 

да намерят деца на възраст от 12 до 21 години, с които да 
създадат нова Обител в България.

Колкото повече Обители има в една държава, толкова 
по-често ще можете да видите младежи със здрав разум и 
чисто сърце, които се изправят пред превратностите на жи-
вота уверени и се справят с тях успешно. Младежи, които 
преодоляват трудностите на днешния ден, за да станат още 
по-силни и успешни. 

Запомни, Любо, младите мъже „Дьо Моле“ са не само 
бъдещето на ордена, те са здравото ядро, стоящо в по-до-
брото бъдеще на нацията ви.

Интервюто взе МУ брат Любомир Петров

Главният съветник на 
Обител „Света София“, 
коленичил пред 
олтара, малко преди да 
се закълне, а НУ брат 
Николай е положил 
бащинска десница 
на рамото му. Срещу 
него е брат Еудженио 
Йенчинела, Почетен 
член на Върховния 
съвет на „Дьо Моле“ 
Интернешънъл


